
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Mieczys³awa Augustyna

na 56. posiedzeniu Senatu
w dniu 28 maja 2010 r.

Oœwiadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Katarzyny Hall

Szanowna Pani Minister!
W ostatnim czasie coraz czêœciej docieraj¹ do mnie opinie samorz¹dowców i dyrektorów szkó³ doty-

cz¹ce œcie¿ki awansu nauczycieli oraz problemów z utrzymywaniem jakoœci kszta³cenia w szko³ach,
którymi zarz¹dzaj¹.

Zgodnie z posiadan¹ przeze mnie wiedz¹, uzyskanie kolejnego stopnia awansu, a tym samym pod-
wy¿ek i gwarancji zatrudnienia, jest zwykle formalnoœci¹. Komisja przyznaj¹ca owe stopnie, poza
sprawdzeniem dokumentacji dotycz¹cej osi¹gniêæ nauczyciela, nie wymaga od osoby edukuj¹cej
spe³nienia innych kryteriów, nie sprawdza poziomu jej wiedzy i osi¹gniêæ w jej pracy. Taki sposób awan-
su z pewnoœci¹ nie przek³ada siê na jakoœæ kszta³cenia. W¹tpliwoœci budzi te¿ brak wymogu okresowego
potwierdzania aktywnoœci nauczycieli dyplomowanych na polach, które wskazywali jako osi¹gniêcia
w trakcie starañ o awans.

Dyrektorzy szkó³ dodaj¹ równie¿, i¿, mimo ¿e odpowiadaj¹ za poziom nauczania, Karta Nauczyciela
skutecznie chroni pedagogów zatrudnionych na sta³e, wskutek czego s¹ du¿e problemy ze zwolnieniem
osoby Ÿle wykonuj¹cej swoje obowi¹zki.

W zwi¹zku z tym zwracam siê do Pani Minister z nastêpuj¹cymi pytaniami.
Po pierwsze, czy Ministerstwo Edukacji Narodowej planuje zmiany w systemie awansu nauczycieli?
Po drugie, jakie s¹ efekty pracy Krajowego Zespo³u do spraw Statusu Zawodowego Nauczycieli?
Bêdê zobowi¹zany za szczegó³owe informacje odnosz¹ce siê do poruszonej w oœwiadczeniu sprawy.

Z wyrazami szacunku
Mieczys³aw Augustyn




